
تقدیر رهبر انقلاب از کتاب »پس از بیست سال«
رهبر معظم انقلاب اسلامی پس از مطالعه  رمان »پس از بیست 

سال« نوشته  »سلمان کدیور«، از وی تقدیر کردند.
از  انقلاب پس  ادب، رهبر  روابط عمومی شهرستان  به گزارش 
مطالعه  رمان »پس از بیست سال« نوشته  »سلمان کدیور«، در پیامی 
شفاهی فرمودند: »سلام من را به نویسنده برسانید و به ایشان خداقوت 
و خسته نباشید بگویید و همچنین از نویسنده و ناشر کتاب تشکر 

کنید.«
ایشان با اشاره به قوت ادبی کتاب در قالب رمان، فرمودند: »پس 
از بیست سال، یک عاشقانه  جذاب تاریخی قوی است که واقعا یک 
رمان خیلی خوب از کار درآمده است.« کتاب »پس از بیست سال« 
با مرور وقایع صدر اسلام و دوران حکومت  اثری داستانی است که 
عاشورا  قیام  شکل گیری  زمینه های  به  علیه السلام،  امیرالمؤمنین 

پرداخته است.
این رمان که تاکنون جوایز متعددی دریافت کرده است، از سوی 

انتشارات شهرستان ادب منتشر شده است.
پیش از این رمان »نامیرا« به نویسندگی »صادق کرمیار« نیز با 

موضوع قیام عاشورا از سوی رهبر انقلاب مورد تقدیر واقع شده بود.

آیت الله رییسی: رویکرد دستگاه ها از 
واردات محوری به صادرات محوری اصلاح شود

رییس جمهوری بر لزوم اصلاح رویکرد دستگاه ها از واردات محوری 
به صادرات محوری و ریل گذاری برای جهش صادرات غیرنفتی تاکید 

کرد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، آیت الله سید 
ابراهیم رییسی صبح سه شنبه در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت 
بر ضرورت ریل گذاری برای جهش صادرات غیرنفتی تاکید کرد و گفت: 
رویکرد دستگاه ها در عرصه های مختلف اقتصادی، به ویژه در بخش های 
تولید غذا و دارو، باید از رویکرد واردات  محوری به داخلی کردن تولید 

کالاها و گسترش صادرات غیرنفتی اصلاح شود.
توسعه  با  مرتبط  ارزی  و  تجاری  سیاست های  جلسه  این  در 
صادرات و مدیریت واردات مورد بررسی قرار گرفت و وزارتخانه های 
صنعت، معدن و تجارت و امور اقتصادی و دارایی موظف شدند برای 
ایجاد عزم ملی و هماهنگی در راستای رفع موانع تولید و حمایت از 
تولید کالا در داخل به ویژه در زمینه تولید لوازم خانگی، برنامه ریزی و 

اقدامات لازم را به عمل آورند.
همچنین مقرر شد در سیاست های وارداتی با هدف جلوگیری 
از واردات بی رویه کالاهایی که دارای تولیدات مشابه داخلی هستند، 

بازنگری شود.

قالیباف: کمیسیون اقتصادی دپو لوازم 
بیمارستانی در گمرک را پیگیری کند

مجلس  اقتصادی  کمیسیون  از  اسلامی  مجلس شورای  رییس 
در  مردم  بیمارستانی  لوازم  و  دپو کالاهای ضروری  خواست موضوع 

گمرکات را پیگیری کند.
»محمدباقر قالیباف« در جلسه علنی روز سه شنبه مجلس شورای 
اسلامی در پاسخ به تذکر حجت الاسلام »نصرالله پژمان فر« درباره دپو 
لوازم بیمارستانی در گمرکات کشور خواستار پیگیری این مسئله از 

سوی رییس کمیسیون اقتصادی مجلس شد.
نصرالله پژمانفر در تذکر خود گفت:  این سرم هایی که اکنون در 
دستان من است پنج سال است در گمرکات معطل مانده و در حال 

فاسد شدن است.
نماینده مردم مشهد در مجلس افزود: مردم برای تهیه شیرخشک 
از این داروخانه به آن داروخانه سرگردان هستند ولی اکنون حجم قابل 
توجهی از مواد دارویی، سرم ها و شیرخشک ها در گمرکات در حال 
فاسد شدن هستند. برای  این کالاها که بیت المال است، پول پرداخت 

شده  و باید این موضوع پیگیری شود.
رییس  نایب  تذکر  به  پاسخ  در  اسلامی  رییس مجلس شورای 
کمیسیون  ابراهیمی)رییس  پور  آقای  از  گفت:  اصل ۹۰  کمیسیون 
اقتصادی مجلس( می خواهیم حتما این نکته را پیگیری کنند. اما برای 
افکار عمومی لازم است توضیح داده شود که همانطور که آقای پژمانفر 
گفتند، این سرم ها و برخی لوازم بیمارستانی در سال ۹۵ به گمرک 

آمده که نشان می دهد توسط بخش خصوصی وارد کشور شده است.
قالیباف افزود: برخی از سرم ها ممکن است به هر دلیلی در گمرک 
مانده باشد و اینگونه نیست که در شرایط کرونایی این کالا و محصولات 

بیمارستانی را دولت وارد کرده ولی هنوز در گمرک دپو شده باشد.
وی در عین حال گفت: کالاهایی که وارد کشور و گمرک شده و به 
دلایل مختلف در گمرک باقی می ماند، ممکن است فاسد شدنی باشد 

و نباید به این موضوع بی توجهی شود.

فرانسه: ایران فورا با آژانس همکاری کند
سخنگوی وزارت امور خارجه فرانسه روز دوشنبه درباره همکاری 

آژانس بین المللی انرژی اتمی با ایران به اظهار نظر پرداخت.
وی که در کنفرانس خبری صحبت می کرد، در پاسخ به سوال 
خبرنگاری در این باره که »آیا پس از نشست اخیر شورای حکام در ماه 
ژوئن، پاسخ ایران به خواسته های آژانس بین المللی انرژی اتمی را کافی 
می دانید« گفت: »فرانسه به همراه شرکای اروپایی خود، از اقدامات 
آژانس بین المللی انرژی اتمی تحت پادمان ها با ایران حمایت می کند«.

این دیپلمات فرانسوی اضافه کرد: »پاریس همچنین از تلاش های 
منصفانه و حرفه ای مدیر کل آژانس و تیم وی برای شفاف کردن سؤالات 

بخصوصی درباره وضعیت برنامه هسته ای ایران پشتیبانی می کند«.
باید بلافاصله، توضیحات معتبر، فنی و کافی  وی گفت: »ایران 
ضروری درباره سوالاتی که آژانس درباره وجود مواد هسته ای اعلام 

نشده در ایران مطرح کرده را ارائه دهد«.
سخنگوی وزارت امور خارجه فرانسه در ادامه کنفرانس خبری 
خود گفت: »علاوه بر آن، ما به همراه شرکای برجامی وآمریکا، از اقدام 
یکجانبه ایران در تعلیق اجرای پروتکل الحاقی و اقدامات راستی آزمایی 

توافق وین، ابراز تاسف می کنیم«.
این دیپلمات اضافه کرد: »ما از ایران می خواهیم که برای آژانس 
بین المللی انرژی اتمی، امکان ادامه اجرای اقدامات موقت را با توجه به 
تفاهم فنی بین خودشان فراهم کند. هرگونه وقفه می تواند دانش آژانس 
بین المللی انرژی اتمی را در مورد فعالیت های هسته ای ایران با مشکل 
مواجه کند و ایران باید فورا همکاری کامل با آژانس بین المللی انرژی 

اتمی را از سر بگیرد«.

با حضور سرلشکر باقری؛

مراسم یادبود سرلشکر فیروزآبادی برگزار شد
مراسم یادبود سرلشکر فیروزآبادی صبح دیروز با حضور رییس 
ستاد کل نیروهای مسلح و مقامات عالی رتبه نظامی در سازمان صنایع 

دفاع برگزار شد.
بزرگداشت  مراسم  دفاع،  وزارت  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به 
سردار سرلشکر بسیجی »سیدحسن آقایی فیروزآبادی« مشاور عالی 
فرمانده معظم کل قوا و رئیس سابق ستاد کل نیروهای مسلح صبح 
دیروز با حضور سردار سرلشکر پاسدار »محمد باقری« رییس ستادکل 

نیروهای مسلح در سازمان صنایع دفاع برگزار شد.
دفاع،  وزیر  آشتیانی«  امیر سرتیپ »محمدرضا  مراسم،  این  در 
»علی  حجت الاسلام  کشور،  وزیر  وحیدی«  »احمد  سرتیپ  سردار 
قوا،  کل  معظم  فرماندهی  سیاسی  عقیدتی  دفتر  رییس  سعیدی« 
سردار سرتیپ »محمد شیرازی« رییس دفتر فرماندهی معظم کل 
قوا، سردار »علی عبداللهی« معاون هماهنگ کننده ستاد کل نیروهای 
مسلح، سردار »علی شادمانی« معاون هماهنگ کننده قرارگاه مرکزی 
خاتم الانبیا )ص(، سردار سرتیپ »حسین اشتری« فرمانده ناجا، امیر 
سرتیپ »علیرضا الهامی« جانشین فرمانده نیروی پدافند هوایی ارتش، 
وزارت  دریایی  سازمان صنایع  رییس  رستگاری«  »امیر  دریادار  امیر 
دفاع و سردار سرتیپ پاسدار »غلامرضا جلالی« رئیس سازمان پدافند 

غیرعامل کشور حضور داشتند.

رئیس قوه قضاییه با تأکید بر این که همه باید حامی 
حقوق و حافظ کرامت زنان باشند، بر لزوم بازنگری و تغییر 
برخی رویکردها، رفتار ها و قوانین به نفع زنان و خانواده تأکید 
کرد و افزود: باید منزلت و عظمت زن و کمک به زن به عنوان 
یک انسان دارای شرافت و جایگاه والا، سرلوحه کار همه 

دستگاه ها قرار گیرد.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، اعضای هیأت رئیسه 
کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی به منظور تبادل 
کمیسیون  این  همکاری  تقویت  درباره  هم اندیشی  و  نظر 
بهبود  و  مردم  راه های کاهش مشکلات  و  قضا  با دستگاه 
خدمات رسانی قضایی با حجت الاسلام والمسلمین محسنی 

اژه ای دیدار و گفتگو کردند.
از  را  مردم  اعتماد  دیدار،  این  در  قضاییه  قوه  رئیس 
مهم ترین سرمایه های نظام مردمسالار دینی دانست و متذکر 
شد که اگر این سرمایه گرانبها و عظیم از دست برود، زیان 

بزرگی در پی خواهد داشت.
تلاش دشمن برای مخدوش کردن اعتماد مردم 

به نظام
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با بیان این که 
جمهوری اسلامی نظامی برخاسته از متن و رأی مردم است 
و مشکلات بزرگ در کشور تاکنون با کمک مردم حل شده، 
تصریح کرد: امروز دشمن و بدخواهان تلاش می کنند اعتماد 

مردم به نظام و مسئولان را خدشه دار کنند.
وی حفظ سرمایه عمومی نظام را در گرو تکریم مردم 
و اعتماد به آن ها و مشارکت دادن آحاد ملت در تصمیم 
گیری ها و امور مختلف حکومتی و شنیدن حرف مردم و 
گام برداشتن برای حل مشکلات آن ها دانست و خاطر نشان 
کرد: یکی از وظایف بسیار مهم ما در این شرایط این است 
که کارآمدی نظام را به اثبات برسانیم و امید و اعتماد مردم 
تا توطئه ها و نقشه های دشمن خنثی و  افزایش دهیم  را 

نقش بر آب شود.
رئیس قوه قضاییه اظهار داشت: یکی از نهاد هایی که 
بیشترین رابطه را با اقشار مختلف مردم دارد مجلس است 
و یک نماینده از آغاز تا آخرین روز خدمت با مردم حوزه 
انتخابیه خود و از طریق دیگر نمایندگان با همه مردم حتی 

در دورافتاده ترین شهر ها و روستا ها ارتباط دارد.
کمیسیون اجتماعی مجلس باید به محرومان و 

مظلومان توجه ویژه داشته باشد
داد:  ادامه  اژه ای  محسنی  حجت الاسلام والمسلمین 
و  مسائل کشور  مهم ترین  با  اجتماعی مجلس  کمیسیون 
بخش قابل توجهی از مردم خصوصاً محرومان و مظلومان 
که ولی نعمتان اصلی انقلاب هستند و با کسانی که شاید 
گرفتاری بیشتری دارند، اما قدرت بیان و توان مالی برای 
پیگیری حقوقشان ندارند، ارتباط دارد و باید به آن ها توجه 

ویژه داشته باشد.
رئیس دستگاه قضا فرصت خدمت را بزرگ ترین نعمت 
خدا برای کارگزاران نظام دانست و گفت: امروز یک انسجام 
و همدلی بسیار خوبی برای خدمت رسانی به مردم بین قوا 
شکل گرفته که باید روز به روز بیشتر شود و هر چه در 
توان داریم خالصانه و بی منت به پای مردم بریزیم و آن ها 

را امیدوار کنیم.
هیچ معروفی بالاتر از گره گشایی از کار مردم نیست
افزود: شاید  اژه ای  حجت الاسلام والمسلمین محسنی 
هیچ معروفی بالاتر از گره گشایی از کار مردم و امیدبخشیدن 

به جامعه و هیچ منکری بدتر از این نباشد که حق کسی 
آزادی های  و  استقلال  یا  و  احدی ظلم شود  به  و  تضییع 
اگر  و  شود  دار  خدشه  مردم  عزت  و  امنیت  و  مشروع 
می خواهیم نهی از منکر کنیم باید مانع از چنین رفتار هایی 

شویم.
به  اشاره  با  سخنانش  ادامه  در  قضاییه  قوه  رئیس 
اظهارات یکی از اعضای کمیسیون اجتماعی مجلس درباره 
حقوق زنان گفت: خداوند به زن کرامت بخشیده و زن را 
گرامی داشته و بزرگ ترین فضیلت یک زن و مادر این است 

که انسان از دامن زن به معراج می رود.
تأکید بر لزوم بازنگری و تغییر برخی قوانین و 

رفتار ها به نفع زنان
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با تأکید بر این 
که همه باید حامی حقوق و حافظ کرامت زنان باشند، بر 
لزوم بازنگری و تغییر برخی رویکردها، رفتار ها و قوانین به 
نفع زنان و خانواده تأکید کرد و افزود: باید منزلت و عظمت 
زن و کمک به زن به عنوان یک انسان دارای شرافت و جایگاه 

والا، سرلوحه کار همه دستگاه ها قرار گیرد.
وی خاطر نشان کرد: تربیت فرزند به نوع تربیت پدر و 
مادر و هم به جامعه گره خورده است، اما مسلماً رفتار های 
مسئولانه یک مادر وظیفه شناس و آگاه به وظایف تربیتی 

بیشترین نقش را در شکل گیری شخصیت فرزند دارد.
ضرورت تدبیر برای جلوگیری از افزایش طلاق و 

تبعات ناشی از آن
رئیس قوه قضاییه برنامه ریزی برای جلوگیری از افزایش 
طلاق و تبعات ناشی از آن در کشور را امری ضروری دانست 
و گفت: مجلس و دستگاه قضا و نهاد هایی همچون شورای 
عالی انقلاب فرهنگی باید به طور جدی درباره مسائلی، چون 
حضانت، تربیت و دیگر موضوعات مرتبط تدبیر کنند که اگر 
پدر و مادری ناچار به جدایی و متارکه شدند، کمترین آسیب 

به زن و فرزندش وارد شود.
رئیس دستگاه قضا مبارزه با فساد در همه ساحت ها به 
ویژه فساد مالی و اداری را از مطالبات اصلی مردم دانست و از 
مجلسی ها خواست تا دستگاه قضا را در انتخاب بهترین روش 
برای برخورد و ریشه کنی فساد کمک کنند تا ضمن مقابله 

با مفاسد، خللی در روند سرمایه گذاری و تولید پیش نیاید.
ضرورت جامع نگری در تدابیر و برنامه ریزی ها در 

حوزه های مختلف
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با بیان این که 

گاهی به دلیل عدم جامع نگری و برخی رفتارها و چند وجهی 
ندیدن مسائل نتیجه حاصله کاریکاتوری می شود به ذکر 
نمونه هایی در این زمینه پرداخت و گفت: از یک سو کشور 
از بیکاری رنج می برد و نیاز به سرمایه گذاری و حمایت از 
تولید داخلی داریم و در این مسیر گام برمی داریم و از سوی 
دیگر ناگهان متوجه می شویم به محیط زیست آسیب وارد 

شده است.
دارد  زیست  محیط  می بینیم  وقتی  داد:  ادامه  وی 
نابود می شود فریادمان بلند می شود که چرا در زمستان در 
اصفهان یا شهر های دیگر از مازوت استفاده کردیم که هم 
به محیط زیست لطمه می زند و هم سلامت انسان ها را به 
خطر می اندازد و فضای سنگینی به وجود می آید که بلافاصله 

می گوییم فعالیت کارخانه متوقف شود.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای تصریح کرد: 
اگر متوجه شویم در مواردی اقدام ما برای حمایت از تولید با 
وجود رضایت مندی مردم بعضاً عوارض سوء دارد، فوراً مجبور 
به توقف سرمایه گذاری می شویم که به همین دلیل بیش 
از ۵۰۰ میلیارد تومان پروژه های دولت ناتمام مانده که نه 
دولت توان انجام آن ها را دارد و نه بخش خصوصی حاضر 

به تکمیل آنهاست.
اموال یک  اداره  برای  ایجاد سازوکاری  ضرورت 

محکوم
رئیس دستگاه قضا گفت: برخورد قاطع، سریع و بدون 
ملاحظه با مفسدان حرف درستی است، اما از یک سو با فساد 
کلان فردی که با فعالیت در حوزه های مختلف اقتصادی 
منابع عمومی را برده برخورد می کنیم و از سوی دیگر بعد از 
اجرای حکم نمی توانیم اموال زیادی که بر جا می ماند اداره 

کنیم، چون سازوکاری برای این کار نداریم.
که  گفت  اژه ای  محسنی  حجت الاسلام والمسلمین 
تاکنون سه بار با مسئولان اتاق بازرگانی و یک بار هم با 
مسئولان اتاق تعاون دیدار کرده و چند بار هم با آن ها تماس 
گرفته و از آن ها و دولت خواسته به قوه قضاییه کمک کنند 
تا قانونی تدوین شود که اگر قرار است با محکومی برخورد 
شود، درباره اموال او بتوان یک تصمیم درست گرفت، اما 

هنوز اتفاقی در این زمینه نیفتاده است.
رئیس قوه قضاییه در بخش دیگری از سخنانش اظهار 
مسائل  امور کلان یک سری  بر  علاوه  استانی  هر  داشت: 
مسئولان  و  استان  آن  نمایندگان  که  دارد  را  خود  خاص 
قضایی و دیگر مسئولان منطقه می توانند در شورای اداری 

یا نشست های مشترک این مسائل را احصاء و برای آن ها 
راهکار ارائه کنند و خود نمایندگان هم ضامن اجرای این 

تصمیمات بشوند.
کاهش  در  مجلس  نمایندگان  نقش آفرینی 

مشکلات مردم در عرصه های مختلف
این  افزود:  اژه ای  محسنی  حجت الاسلام والمسلمین 
مسائل را به آقایان رئیسی و قالیباف هم گفتم، اما هنوز به 
دلیل این که با آن ها به جمع بندی نرسیده ایم دستورالعملی 
در این زمینه ابلاغ نکرده ایم، اما نمایندگان مجلس می توانند 
بدون نیاز به بخشنامه در کاهش مشکلات مردم در عرصه های 
مختلف نقش آفرین باشند.وی با اشاره به مشکلات قضایی 
مردم در استان ها، خاطر نشان کرد: نمایندگان می توانند در 
تبیین و پیشگیری و حل مسائل موجود بین قوه قضاییه یار 

و مددکار دستگاه قضایی باشند.
رئیس قوه قضاییه اظهار داشت: امروز مسائل قضایی 
پیچیده و چندبعُدی وجود دارد که یکی از آن ها پرونده های 
نظام  و  از جامعه  زیادی  است که بخش های  کثیرالشاکی 
اساس  بر  می توانند  نمایندگان  و  کرده  درگیر  را  قضایی 
اختیارات قانونی خود در آسیب شناسی و حل و فصل این 

مسائل مشارکت فعال داشته باشند.
به  نیازی  تا  کرد  حل  ریشه ای  باید  را  مسائل 

برخورد قضایی و مجازات نباشد
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با اشاره به نظر 
یکی از اعضای کمیسیون اجتماعی مجلس درباره بازدارنده 
نبودن مجازات ها، گفت که قوه قضاییه و مجلس می توانند 
از طریق ارائه لایحه یا طرح نسبت به اصلاح و به روزرسانی 
قوانین اقدام کنند، اما مهم تر این است که بتوان بسیاری از 
مسائل را ریشه ای حل کرد تا نیازی به برخورد قضایی و 

مجازات نباشد.
وی یکی از این راهکار ها را کاهش جرم انگاری عنوان 
کرد و افزود: بعضی موضوعات نیاز به جرم انگاری ندارد و 
اگر  تلقی نمی شود چرا که  در دنیا هم همه مسائل جرم 
حجم کار بالاتر از توان همکاران دستگاه قضا برود، به طور 
رأی  اتقان  و  کار  انجام  سرعت  برخورد،  نحوه  در  طبیعی 
آن ها اثر می گذارد.رئیس قوه قضاییه به بازدید اخیرش از 
مجتمع قضایی قدس در غرب پایتخت اشاره کرد و گفت: 
وقتی روزانه ۲۰ تا ۲۵ پرونده به یک قاضی یا بازپرس ارجاع 
تحت  و  در شرایط سخت  و  فرصت کم  در  باید  که  شود 
فشار اصحاب دعوا آن ها را بررسی کند، حتماً کیفیت کار او 

نمی تواند مطلوب باشد.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای با بیان این که 
و گسترده ای  متنوع  قانونی  مأموریت های  قضایی  دستگاه 
دارد، متذکر شد که تجهیزات، امکانات و نیروی انسانی این 

مجموعه متناسب با این حجم از مأموریت هایش نیست .
وی خاطر نشان کرد: در برنامه ششم توسعه پیش بینی 
شده که قوه قضاییه سالانه ۸۰۰ قاضی و ۳ هزار و ۲۰۰ 
کارمند جذب کند، اما هنوز دولت مجوز جذب این نیرو ها 

را نداده است.
و  کارامدی  در  مجلس  نقش  به  قضاییه  قوه  رئیس 
نمایندگان  از  و  کرد  اشاره  نیز  قضاییه  قوه  شدن  مردمی 
طرح  و  نیاز  مورد  بودجه  تأمین  با  که  خواست  مجلس 
مشکلات مردم و راه حل های آنها دستگاه قضا را در فراهم 
کردن الزامات اولیه کار و حسن انجام مأموریت ها و بهبود 

کارکردش یاری دهند.

از  را  دریایی  پیشران های  سازی  بومی  ارتش  دریایی  نیروی  فرمانده 
زودی شاهد ساخت  به  و گفت:  کرد  عنوان  دریایی  نیروی  مهم  اولویت های 
ارگان ها  همه  به  دریا  عرصه  در  که  بود  خواهیم  ایرانی  تمام  پیشران  اولین 

کمک می کند.
در  خبری  نشست  در  سه شنبه  روز  ایرانی  شهرام  دریادار  سرتیپ  امیر 
امروز  افزود:  اطلس  اقیانوس  به  اعزامی  ناوگروه  پنجمین  و  هفتاد  تشریح 
بزرگترین رویداد تاریخی نظامی در حوزه دریا توسط نیروی دریایی راهبردی 
ارتش با اعزام ناو گروه رزمی متشکل از ناوشکن همیشه ایرانی و تمام ایرانی 
جمهوری اسلامی ایران سهند و ناو بندر مکران به سلامتی و با اقتدا و موفقیت 
به اتمام رسید و توانست ماموریت خود را با عبور از اقیانوس هند جنوبی و 
اطلس شمالی و پیمودن حدود ۴۵ هزار کیلومتر در اقیانوس ها و دریاها و در 
مقابله با دریاهای خروشان و طبیعت خشن اقیانوس ها به اتمام رسانده و به 

میهن عزیزمان برگردد.
فرمانده نیروی دریایی ارتش تصریح کرد: امروز که صحبت از ناوشکن 
آموزش،  مختلف  حوزه های  در  توانمندی  اوج  دهنده  نشان  می شود،  سهند 
تعمیر و نگهداری، ساخت، نوسازی و بهره مندی از به روزترین توانمندی های 
علمی و تحقیقاتی است که به دست جوانان و دانشمندان ایرانی و صنعتگران 
توانمندمان رقم خورده است که توانسته اند با عبور از همه دریاهای خروشان 

نماد پرچم همیشه سرافراز جمهوری اسلامی را به جهانیان نشان دهند.
ایرانی بیان کرد: پیام اعزام هفتاد و پنجمین ناو گروه این است که کسانی 
که این توانمندی را باور نداشتند که امروز به این باور رسیده اند و دوستانمان 
که به این خود اتکایی می بالند و افتخار می کنند و می توانند از این ظرفیت به 

نحو مطلوب استفاده کنند.
وی گفت: ایرانیان همیشه نماد صلح و دوستی بودند و به هیچ کشوری 
این است که پس  افتخار ما  چشم نداشتند ولی همیشه مورد تهدید بودند. 
از پیروزی انقلاب اسلامی توانستیم با شرایط تحریم و تهدید به موفقیت های 

زیادی دست پیدا کنیم که قابل ارائه به جهانیان است.
 فرمانده نیروی دریایی ارتش تصریح کرد: تحریم و تهدید هیچ گاه در 
برابر ایرانیان بازدارنده نیست و مردم ایران با اقتدار و اتکا به توانمندی های 

خود همواره موانع را برطرف کردند.
دریادار ایرانی ادامه داد: این ماموریت خودباوری، اقتدار و بالندگی ایران 
را نشان می دهد ، زمانی که صحبت از ناو سهند می شود یعنی نماد اوج خود 

باوری و بالندگی ایران در عرصه دریا و دریانوردی.
فرمانده نیروی دریایی ارتش با بیان این که این ماموریت مهم و راهبردی 
پیام آور توانمندی و اقتدار ایران است، بار دیگر تاکید کرد:  اگر چه تحریم ها 
و فشار همه جانبه بر کشور و صنعت دفاعی کشور ما اعمال شد اما توانستیم 

با اتکا به توان داخلی تحریم ها را بی اثر کنیم.
مقدس  دفاع  در  ارتش  دریایی  نیروی  رشادت های  یادآوری  با  وی 
گفت: نیروی دریایی با اقتدار توانست در همان روزهای اول جنگ نیروی 
از ده  اسکورت بیش  با  و  بیندازد  از کار  را  بعث عراق  ارتش رژیم  دریایی 
هزار کشتی شاهرگ اقتصادی کشور را حفظ کند. این اقتدار و توانمندی 
کرد  پیدا  ادامه  تجهیزات  نوسازی  و  بازسازی  با  هم  مقدس  دفاع  از  بعد 
که با فرمان فرماندهی کل قوا وارد ساخت ناو و ناوشکن شدیم و جماران 

این فرمان بود. نتیجه 
سهندی  ناوشکن  ساخت  به سمت  آن  از  بعد  داد:  ادامه  ایرانی  دریادار 
و سبلان رفتیم و وارد آب های اقیانوس هند و آب های آزاد شدیم و با عبور 
از تنگه جبل الطارق در آب های دور دست حاضر شدیم و با افتخار و اقتدار 
توانمندی فرزندان ایران اسلامی را نشان دادیم که ما همیشه منادی صلح  و 

دوستی بودیم و هستیم.
وی با اشاره به اقدامات نیروی دریایی ارتش در مقابله با دزدی دریایی 
گفت: ایران امنیت را نه تنها به شاهرگ اقتصادی خود هدیه کرد بلکه امنیت 

را برای همگان تامین کرده است.
دریادار ایرانی انجام ماموریت در آب های اقیانوس اطلس را بسیار مهم 
دانست و گفت: عبور ناوگروه ارتش جمهوری اسلامی ایران در آب هایی که 
قدرت های استکباری در آن حضور دارند، نشان دهنده اقتدار ، توانمندی و 
اقتدار ایران است و امیدواریم بتوانیم با تلاش و مجاهدت های همرزمانم در 

نیروی دریایی راه شهدا را به بهترین شکل ممکن ادامه دهیم .
به  بود/  خواهیم  ایرانی  تمام  دریایی  موتور  از  رونمایی  شاهد  بزودی 

تجهیزات راهبردی دست یپدا کردیم
دریایی گفت:  نیروی  درباره دستاوردهای  ارتش  دریایی  نیروی  فرمانده 
توانسته ایم  و  تعریف شده  هوا  و  زیرسطح  در سه حوزه سطح،  ما  توانمندی 
به تجهیزات راهبردی دست پیدا کنیم. امیدواریم به زودی شاهد رونمایی از 

موتور دریایی تمام ایرانی باشیم. 
دریایی  تجارت  و خطوط  دریایی  امنیت  تامین  ادامه  در  ایرانی  دریادار 
عنوان کرد و گفت: با  اقتدار ایستاده ایم و با فرمان فرماندهی معظم کل قوا 

آماده انجام هر ماموریتی هستیم.
اقیانوس  در  ارتش  دریایی  نیروی  به حضور  توجه جهانیان  درباره   وی 
اطلس گفت: اعزام ناوگروه هفتاد و پنج حاصل تجربیاتی است که از سال ۸۸ 
تا کنون کسب شده است.ما بجز اقیانوس هند به سمت دریای چین هم رفتیم 
و با ناوشکن سبلان در آن منطقه حضور پیدا کردیم. در ادامه در دریا مدیترانه 
حضور پیدا کردیم و از کانال سوئز عبور کردیم و پا را از این فراتر گذاشته و 
به دماغه امید نیک رفتیم و در سال ۱۴۰۰ با عبور از سه اقیانوس با افتخار در 

مراسم روز نیروی دریایی روسیه حضور پیدا کردیم.
فرمانده نیروی دریایی ارتش با بیان اینکه در این مسیر همواره منادی 
صلح و دوستی بودیم گفت: ما فقط امنیت را برای خودمان برقرار نکردیم بلکه 
بقیه نیز در سایه این امنیت از این مسیرها عبور کردند و امنیت را به منطقه 

و جهان هدیه کردیم. 
پیشران های  سازی  بومی  نشست،  از  دیگری  بخش  در  ایرانی  دریادار 
زودی  به  گفت:  و  کرد  عنوان  دریایی  نیروی  مهم  اولویت های  از  را  دریایی 
شاهد ساخت اولین پیشران تمام ایرانی خواهیم بود که در عرصه دریا به همه 

ارگان ها کمک می کند.
ناوگروه هفتاد و پنج از سه کانال و هشت تنگه مهم دریایی عبور کرد

پنج موجب شد  هفتاد  ناوگروه  روی  پیش  اینکه چالشهای  بیان  با  وی 
خودباوری خود را ثابت کنیم، اظهار کرد: ما تنها کشوری هستیم که امنیت 
دریایی خودمان را به تنهایی تامین می کنیم و این ناوگروه نیز بدون تامین 
نیازمندی از هیچ کشوری به مسیر خود ادامه داد حتی در طول مسیر برای 

رفع نیازهای فنی به هیچ بندری نیاز پیدا نکردیم.
 فرمانده نیروی دریایی ارتش یادآورشد: دقت نظر دشمن روی ناوگروه 
ما بیشتر به این خاطر بود که ببیند ما قوانین را نقض می کنیم یا نه که خدا 
را شکر ما هیچ قانونی را نقض نکردیم و توانستیم از سه کانال مهم و هشت 

تنگه دریایی با سلامت عبور کنیم. 
دریادار ایرانی همچنین درباره برگزاری رزمایش های مشترک گفت: 
یکی از برنامه های ما برگزاری رزمایش های مرکب با سایر کشورها است. 
ما هر دوسال یک بار با کشور عمان رزمایش امداد و نجات برگزار می کنیم 
رزمایش های  بیشتر  کشورهای  از  دعوت  با  که  هستیم  این  دنبال  به  و 

کنیم. برگزار  بهتری 

اژه ای: برخی قوانین به نفع زنان بازنگری شود

دریادار ایرانی: بزودی شاهد ساخت اولین پیشران تمام ایرانی خواهیم بود
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 افغانستان 
با حضور 
سردار 
قاآنی

مجلس شورای اسلامی صبح دیروز برای بررسی 
تحولات افغانستان نشست غیرعلنی تشکیل داد. در 
این نشست سردار قاآنی فرمانده نیروی قدس سپاه 

پاسداران حضور یافت.
هیئت  عضو  سلیمی  علیرضا  الاسلام  حجت 
صبح  غیرعلنی  نشست  به  اشاره  با  مجلس  رئیسه 
افغانستان  تحولات  موضوع  با  که  ملت  دیروز خانه 
و با حضور سردار قاآنی فرمانده نیروی قدس سپاه 
سردار  گزارش  »طبق  گفت:  شد،  برگزار  پاسداران 
قاآنی آمریکا در ۲۰ سال گذشته روزانه ۳۰۰ میلیون 
دلار در افغانستان هزینه کرده و سرجمع نزدیک به 

۲.۵ تریلیون دلار در افغانستان هزینه کرده است.«
سلیمی خاطرنشان کرد: »طبق گزارش فرمانده 
نیروی قدس سپاه، آمریکا در این ۲۰ سال تلفات و 
کشته های زیادی داده و البته ده ها بار عروسی مردم 

افغانستان را به خاک و خون کشیده است.«
که  شد  تاکید  حال  عین  »در  گفت:  سلیمی 
سیاست جمهوری اسلامی در قبال افغانستان حمایت 
از تشکیل دولتی فراگیر با مشارکت تمام گروه های 

افغانستانی است.«
نماینده  موسوی  الدین  نظام  سید  همچنین 
تهران و سخنگوی هیات رئیسه مجلس درخصوص 
نشست غیرعلنی صبح دیروز قوه مقننه گفت: »سردار 
افغانستان مطالب دقیق،  قآنی درخصوص تحولات 
مستند و قوی را بیان و تحلیل خوبی را ارائه کرد 
و در این میان تعدادی از نمایندگان نیز دیدگاه ها و 

دغدغه های خود را بیان کردند.« 
او ادامه داد: »همانطور که رهبر انقلاب فرمودند 
تحولات افغانستان را به دقت دنبال می کنیم ، زیرا 
از جوانب مختلف حائز اهمیت است؛ مردم این کشور 
پیوند دیرینه فرهنگی، تاریخی و دینی دارند و نمی 
توان نسبت به آنها بی تفاوت بود، بنابراین ایران به 

دقت مسائل این کشور را رصد می کند.«
کلام  فحوای  در  »آنچه  کرد:  تصریح  موسوی 
سردار قآنی مشخص بود و در گزارشات سایر دستگاه 
های مرتبط با سیاست های خارجی نیز مورد تاکید 
مسائل  درخصوص  ایران  کامل  اشراف  گرفته،  قرار 
و  امنیتی  های  دستگاه  واقع  در  است.  افغانستان 

دفاعی با اشراف کامل خود نسبت به تحولات اخیر 
غافلگیر نشدند. البته این تحولات به صورت یکباره 
حاصل نشد و سابقه آن به بیش از ۲۰ سال گذشته 
می رسد. تحولات افغانستان با اشغال آمریکایی ها به 
سمت و سویی رفت، اما دگرگونی سیاسی که اکنون 
شکل گرفته از ۵ الی 6 سال قبل شروع شده است.«

او اظهار کرد: »آنچه این روزها مغفول مانده و 
مردم و رسانه ها نیز باید به آن توجه کنند، نقش 
در  ها  آمریکایی  که  است  ای  غیرسازنده  و  مخرب 
مسئله افغانستان ایفا کردند. این روزها متاسفانه بعضاً 
در برخی از رسانه های داخلی و حتی شخصیت ها 
به دلیل عدم اشرافیت کافی نسبت به مسئله طوری 
اسلامی  جمهوری  انگار  که  شود  می  بیان  مطالب 
تقصیری داشته یا به طور فعال به این موضوع وارد 

نشده است.«
برای  افغانستان  مردم  رأی  و  »نظر  گفت:  او 
جمهوری اسلامی ایران مهم است و سیاست رسمی 
است که رهبر انقلاب آن را بیان فرمودند و هر آنچه 
مردم این کشور بپذیرند، ایران اسلامی نیز از آن دفاع 

نبود،  اگر کارشکنی های رژیم آمریکا  خواهد کرد. 
قطعاً ابتکار عمل جمهوری اسلامی ایران و موضوع 
مذاکرات بین الافغانی نتیجه می داد، اما آمریکایی 
ها مانع مسیر دیپلماتیک شدند و نتیجه به سمت 

عملیاتی نظامی سوق یافت.«
روایت  نیز  تبریز  نماینده  بیگی  علیرضا 
مشابهی از سخنان سردار قاآنی در مجلس مطرح 
کرد و گفت: »سردار قاآنی تأکید کرد آنچه برای 
ما در افغانستان اهمیت دارد، این است که امنیت 
جمهوری اسلامی مخدوش نشود، نقشه آمریکا این 
با جهان اهل سنت درگیر کند  ایران را  است که 
عمل  گونه ای  به  باید  اسلامی  جمهوری  بنابراین 
به  آمریکا  و  ایران مخدوش نشده  امنیت  کند که 

اهداف خود دست نیابد.«
سپاه  فرمانده  گفته  به   « افزود:  علیرضابیگی 
اسلامی  جمهوری  برای  افغانستان  شیعیان  قدس، 
اهمیت زیادی دارند و ایران تلاش دارد حل موضوع 
افغانستان از طریق جنگ نباشد و همه اقوام افغانستان 

در اداره کشور سهیم باشند.«


